
ACTA	DE	LA	REUNIÓ	DE	LA	COMISSIÓ	DE	COORDINACIÓ	DEL	MÀSTER	
D'ASTROFÍSICA,	FÍSICA	DE	PARTÍCULES	I	COSMOLOGIA	

	
	
	
Dia:	08-02-2017	
	
Hora	d’inici:	16:00	h	 	
	
Lloc:	Aula	de	reunions	de	la	6èna	planta	("peixera").	
	
Assistents:	Bartomeu	Fiol	(president),	Joan	Soto,	Josep	Maria	Solanes	(secretari).		
Excusa	la	seva	assistència:	Marc	Ribó	
	
	
ORDRE	DEL	DIA	
	

1. Aprovació	de	l'acta	de	la	reunió	anterior	
2. Criteris	d’admissió	per	al	proper	curs	
3. Complements	formatius	
4. Premi	extraordinari	
5. Torn	obert	de	paraules	

	
	
DESENVOLUPAMENT	DE	LA	SESSIÓ	
	
1.	Aprovació	de	l'acta	de	la	reunió	anterior	
	
S'aprova	sense	modificacions.	
	
	
2.	Criteris	d’admissió	pel	proper	curs	
	
El	Coordinador	comença	la	reunió	recordant	que	en	el	present	curs	el	nombre	de	matriculacions	ha	superat	
per	primer	cop	el	nombre	màxim	teòric	que	es	contempla	a	la	memòria	de	verificació	de	la	titulació.	Hom	
troba	que	els	47	alumnes	matriculats	en	total	enguany	és	un	nombre	excessiu	que	dificulta	el	poder	garantir	
un	seguiment	i	una	supervisió	dels	estudiants	òptims.	Per	tal	d’assegurar	que	el	nostre	màster	ofereix	una	
formació	de	 la	màxima	qualitat	 i	als	millors	alumnes	s’acorda	mirar	d’establir	unes	notes	de	tall	en	 l’accés	
per	al	proper	curs,	prenent	com	a	referència	les	notes	de	graduació	dels	estudiants	del	curs	actual	i	limitant,	
d’entrada,	el	nombre	de	noves	admissions	a	20	estudiants	per	a	la	branca	de	Física	de	Partícules	i	Gravitació	
i	a	15	per	a	la	branca	d’Astrofísica.		
	
	
3.	Complements	formatius	
	
El	 Dr.	 Fiol	 obre	 aquest	 punt	 comentant	 que	 quasi	 cada	 curs	 es	 dóna	 algun	 cas	 d’estudiants	 amb	
complements	 formatius	 que	 acaben	 aprovant	 prèviament,	 inclús	 amb	 notes	 excel·lents,	 assignatures	
obligatòries	 del	 màster	 per	 a	 les	 quals	 semblava	 necessari	 que	 haguessin	 de	 cursar	 els	 complements	
assignats.	Això	obliga	a	eliminar	a	posteriori	de	la	càrrega	docent	inicialment	fixada	per	a	aquests	estudiants	
els	dits	 complements.	Per	aquest	motiu,	es	pregunta	 si	 aquesta	 comissió	està	assignant	 correctament	 les	
assignatures	de	reforç.		
	
A	continuació	s’obre	un	debat	entre	els	presents	on	es	 remarca	que	 les	decisions	sobre	els	complements	



formatius,	 com	no	pot	 ser	d’una	altra	manera,	 són	 raonades	 i	 estan	basades	prenent	 com	a	evidència	el	
perfil	formatiu	que	reflecteixen	els	expedients	acadèmics	i	de	recerca	que	els	propis	candidats	ens	envien.	
Malgrat	tot,	no	ens	ha	de	sorprendre	que	alguns	estudiants	amb	molt	bones	capacitats	 i	gran	dedicació	a	
l’estudi	puguin	compensar	les	seves	mancances	sense	‘ajudar-se’	d’assignatures	complementàries.	Per	altra	
banda,	 entre	 els	 alumnes	 que	 cursen	 complements	 formatius	 també	 n’hi	 ha,	 que	 tenen	 problemes	 per	
aprovar-los.	Determinar	a	priori	a	partir	de	l’expedient	qui	farà	una	cosa	i	qui	farà	l’altra	es	fa	molt	difícil,	per	
no	 dir	 impossible.	 Per	 tant,	 com	 que	 la	 rectificació	 de	 l’assignació	 docent	 no	 representa	 un	 problema	
burocràtic	 insoluble,	 s’arriba	 a	 la	 conclusió	 de	 que	 és	 millor	 no	 córrer	 riscos	 i	 mantenir	 els	 criteris	
d’assignació	de	complements	actuals	per	tal	d’assegurar	la	millor	formació	per	a	tots	els	estudiants.		
	
	
4.	Premi	extraordinari	
	
S’acorda	atorgar	el	premi	extraordinari	de	màster	del	curs	2015-16	a	 l’alumne	Iván	Esteban	Muñoz,	qui	va	
obtenir	una	nota	mitjana	de	9.7	punts,	molt	per	sobre	de	les	de	la	resta	de	candidats	presentats.	
	
5.	Torn	obert	de	paraules	
	
No	hi	ha	intervencions.	
	
	
	
Sense	més	que	comentar,	el	president	aixeca	la	sessió	a	les	16:00	h	de	la	qual	com	a	Secretari	estenc	aquest	
acta.	
	
	
	 El	Secretari	 	 	 	 	 	 	 Vist-i-plau	del	president	
	
	
	
	
	
	 Josep	M.	Solanes	 	 	 	 	 	 Tomeu	Fiol	


